
Prohlášení Interevropské divize ohledně LGBTQ+ a naší církve 
(14. září 2023) 
 
Uvědomujeme si, že někteří členové spolu se svými rodinami a přáteli, kteří navštěvují naše 
sbory, se potýkají s problémy souvisejícími s LGBTQ+. Potřebují naši láskyplnou péči 
a podporu. Věříme, že bychom měli být pečujícím společenstvím, otevřeným pomoci 
a povzbudit všechny, kteří trpí jakoukoli diskriminací, odmítáním nebo zneužíváním.  
 
Zároveň potvrzujeme, že Bůh ví, co je pro lidstvo nejlepší. Nemůžeme ignorovat jeho rady, 
pokyny a příkazy. Jsme přesvědčeni, že není možné sladit homosexuální praxi se základními 
biblickými texty ohledně instituce manželství a rodiny, jako jsou Gn 1,27.28; 2,18.22–24, 
Ježíšovo připomenutí u Mt 19,5–12 a Pavlovo opakování myšlenky v listu Efezským 5,31, 
s biblickým učením o vztazích mezi osobami stejného pohlaví v Lv 18, Ř 1 a 1K 6. Jsme 
přesvědčeni, že homosexuální praktiky nelze sladit s biblickými texty ohledně instituce 
manželství a rodiny. To se odráží také v Základním věroučném bodě (číslo 23) o manželství 
a rodině. Manželství, jak bylo ustanoveno Bohem v Edenu a představováno v celé Bibli, je 
vždy mezi mužem a ženou. 
 
Lidé byli stvořeni k Božímu obrazu. Tím, že vstoupil na svět hřích (Gn 3), byl Boží obraz vážně 
poškozen a narušen, ne však zcela ztracen. Díky vykupitelské oběti Ježíše Krista, působení 
Ducha svatého a studiu Písma svatého jsou lidé vedeni k pochopení rozdílu mezi dobrem 
a zlem (J 14–16) a Boží touhy zachránit lidstvo před následky hříchu. Ta se projevila tím, že 
Bůh poslal svého Syna, aby za nás zemřel, aby všichni mohli být spaseni a mít věčný život 
(J 3,16).  
 
Nejhlubší Boží touhou je obnovit celé stvoření do stavu dokonalosti, který ho charakterizoval 
před pádem do hříchu. Chápeme však, že k úplné obnově nemůže dojít, dokud žijeme 
v hříšném a hříchem zkaženém světě. Můžeme však neustále růst v poznání Boha a Ježíše 
Krista prostřednictvím posvěcujícího působení Ducha svatého. 
 
Bůh povolává církev, aby se stala jeho rukama pro všechny lidi bez ohledu na jejich etnický 
původ, sociální, ekonomické či rodinné zázemí. Všichni lidé jsou hříšníci, kteří potřebují Krista 
a jeho milost. Neexistuje žádné duchovní zranění, která by nemohlo být uzdraveno nebo 
které by nešlo překonat skrze jeho moc. 
 
Naším posláním je pozvat každého člověka, aby se stal Božím dítětem, aby rostl ve stále 
užším vztahu s ním a v důsledku toho se proměňoval „ve stále větší slávu“ (2K 3,8) a stále 
více odrážel Boží obraz a jeho lásku. (redakčně kráceno) 
 
Celý text najdete na: https://news.eud.adventist.org/en/all-news/news/go/2023-09-14/eud-
statement-on-the-lgbtq-and-our-church/ 


